
 

 

 

Број/Broj: 03/1-50-1-7-46/09 

Сарајево/Sarajevo, 28. 12. 2009.  

 

 

 

 

З А П И С Н И К 

са 46. сједнице Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 

Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 28. 12. 2009, у времену од 10.00 до 11.30 часова  

    

Сједници су присуствовали сљедећи чланови Заједничке комисије: Бранко Зрно, 

Шефик Џаферовић, Слободан Шараба, Винко Зорић, Иво Миро Јовић, Драго Калабић, 

Мирко Околић, Душанка Мајкић, Хазим Ранчић и Адем Хускић. 

 

Сједници од чланова Заједничке комисије није присуствовао Сулејман Тихић. 

 

Сједници су присуствовали и гости, представници медија, као и представници 

Секретаријата Парламентарне скупштине БиХ: 

 

- Бошко Шиљеговић, парламентарни војни повјереник БиХ, 

- Велибор Лучић, Министарство спољне трговине и економских односа БиХ, 

- Шејла Бекташевић, Мисија ОЕБС-а у БиХ, 

- Кристијан Хаупт и Недим Хогић, УСАИД ПСП у БиХ, 

- Санита Рожајац, „Дневни аваз“, 

- Алма Тајић, Секретаријат ПСБиХ, 

- Зоран Бркић, Сектор за односе с јавношћу ПСБиХ, 

- Горан Шпирић, савјетник у Кабинету Душанке Мајкић, 

- Драгица Хинић, секретар Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, 

Жељко Грубешић, стручни савјетник, и Јовица Катић, стручни сарадник у 

Заједничкој комисији за одбрану и безбједност БиХ. 



 

 

Почетком сједнице предсједавао је Шефик Џаферовић, први замјеник 

предсједавајућег Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, с обзиром да се 

предсједавајући Бранко Зрно укључио у рад сједнице нешто касније. Прије расправе о 

дневном реду напоменуо је да је ово прва сједница Комисије која се одржава након 

смрти Јозе Крижановића, посланика у Представничком дому ПСБиХ и члана 

Заједничке комисије за одбрану и безбједност, те замолио присутне да минутом ћутања 

одају почаст преминулом колеги. 

Након тога отворио је расправу о предложеном дневном реду. 

Душанка Мајкић затражила је да се у оквиру текућих питања уврсти нова тачка ц), 

која ће се односити на Информацију достављену од Министарства одбране БиХ под 

ознаком „Повјерљиво“ у вези с рјешавањем вишка наоружања, муниције и минско-

експлозивних средстава ОСБиХ. Навела је да је она једини члан Комисије која није 

добила комплетан материјал у вези с овим предметом, те напоменула да је од ургенције 

за достављање материјала упућене Министарству одбране прошло скоро 20 дана. Стога 

ово треба да буде предмет расправе на овој сједнице у оквиру текућих питања. 

Шефик Џаферовић је, закључујући расправу о дневном реду, навео да ће Заједничка 

комисија на наредној сједници водити расправу о овој теми, али се сагласио да се у 

оквиру текућих питања расправи о примједби гђе Мајкић на достављање материјала од 

предлагача Информације. 

Затим је дао на гласање предлог Душанке Мајкић за допуну дневног реда. 

Чланови Заједничке комисије су, са седам гласова „за“, једним гласом „против“ и без 

гласова „уздржан“, прихватили предлог Душанке Мајкић о допуни дневног реда, након 

чега је констатовано да 46. сједница Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 

има сљедећи 

 

ДНЕВНИ РЕД 

1. Верификовање Записника са 45. сједнице Заједничке комисије; 

2. Разматрање Пословника о раду парламентарног војног повјереника БиХ 

(сачинилац: парламентарни војни повјереник БиХ); 

3. Разматрање Информације о издатим дозволама за промет оружја, војне опреме и 

производа двојне намјене (подносилац: Министарство спољне трговине и 

економских односа БиХ); 



 

4. Забиљешка са састанка између чланова Колегијума Представничког дома 

ПСБиХ, делегације ПСБиХ у Парламентарној скупштини НАТО-а са 

генералним секретаром НАТО, г. Андерсом Фогом Расмусеном, 27.11.2009. 

(сачинилац: Министарство иностраних послова БиХ); 

5. Информација о састанку Савјета ЕУ о спољној политици, 17. 11. 2009, Брисел  

(подносилац: Министарство иностраних послова БиХ); 

6. Текућа питања: 

a) Информација о одржаној радионици о теми „Предлози буџета институција 

одбрамбеног и безбједносног сектора на нивоу БиХ за 2010. годину“, 

Тузла 19. и 20. новембар 2009. године; 

            б)      Извјештај о учешћу на регионалној конференцији о теми „Јачање 

                      безбједносне сарадње за што скорији приступ земаља југоисточне Европе 

                      Европској унији, Тирана, 7. и 8. децембар 2009. године; 

             ц)     Приговор Душанке Мајкић на достављање материјала о Информацији о  

                      рјешавању вишка наоружања, муниције и минско-експлозивних  

                      средстава ОСБиХ. 

 

Ад. - 1. Верификовање Записника са 45. сједнице Заједничке комисије 

Како није био примједаба на предложени текст, Заједничка комисија је једногласно, са 

осам гласова „за“, усвојила Записник са 45. сједнице Заједничке комисије. 

Ад. - 2. Разматрање Пословника о раду парламентарног војног повјереника 

             БиХ (сачинилац: парламентарни војни повјереник БиХ) 

 

Шефик Џаферовић напоменуо је да је у питању подзаконски акт урађен у складу са 

одредбама Закона о парламентарном војном повјеренику БиХ, те нагласио да текст 

овог пословника након Комисије усвајају оба дома ПСБиХ. 

Позвао је чланове Комисије да подрже предложени текст Пословника. 

 

Заједничка комисија потом је једногласно, са девет гласова „за“, усвојила Пословник о 

раду парламентарног војног повјереника БиХ и прослиједила га домовима ПСБиХ у 

даљу парламентарну процедуру. 

  

 



 

Ад. - 3. Разматрање Информације о издатим дозволама за промет оружја, војне 

              опреме и производа двојне намјене (подносилац: Министарство спољне 

              трговине и економских односа БиХ) 

 

Шефик Џаферовић замолио је представника ресорног министарства да да уводне 

напомене у вези с овом информацијом. 

Велибор Лучић, представник Министарства спољне трговине и економских односа 

БиХ, навео је да је Информација урађена као и информације из претходних година, у 

складу са европским правилима извјештавања из ове области. Она сачињава све 

податке о издатим дозволама увоза и извоза наоружања и војне опреме и производа 

двојне намјене. Нагласио је да у 2008. није било некох већих проблема када је у питању 

увоз и извоз наоружања и војне опреме. Одбијено је тек пет дозвола за извоз 

наоружања у Грузију, због ситуације која је владала у тој држави. У 2008. укупно су 

издате 382 дозволе, које су разврстане по производним категоријама. 

Шефик Џаферовић поздравио је предсједавајућег Бранка Зрну, који се у међувремену 

прикључио сједници и информисао га о дотадашњем току сједнице. Г Зрно наставио је  

даље вођење сједнице и отворио расправу о Информацији. 

Мирко Околић примијетио је да на 6. страници у табели стоји да се вриједност 

издатих дозвола за извоз робе у наведене земље креће у обиму од 50.257.000 КМ, те 

затражио одговор колико је од тога уистину реализовано, односно колико је робе 

стварно извезено? Још је замолио да му се појасни податак о привременом извозу 

оружја и војне опреме у 2008, наведен испод ове табеле. 

Слободан Шараба изнио је мишљење да Заједничка комисија, као надлежна комисија 

која спроводи надзор над овом облашћу, треба да добије знатно више података од оних 

који су презентовани и који имају бирократски карактер. Сматра да се из ове 

информације не виде суштински подаци, као што су имена власника дозвола, односно 

одбијених по захтјеву за добијање дозволе. Његово интересовање иде управо у смјеру 

да Комисији буду презентована имена фирми које су добиле дозволе да се могу бавити 

том врстом дјелатности, као и имена оних фирми које су одбијене, са свим наведеним 

разлозима одбијања. Стога оваква информација, са таксативно наведеним подацима, за 

њега није довољна. Такође је замолио да му се презентује шта је то БиХ трговала са 

Авганистаном.  

Велибор Лучић навео је да не може дати одговор на питање Мирка Околића, јер још 

увијек постоје дозволе које су важеће. Појашњавајући податак о привременом извозу 



 

оружја и војне опреме у 2008, навео је да су посебно у Анексу Ц обрађене издате 

дозволе које се односе на привремени извоз наоружања и војне опреме, а ту се 

углавном ради о роби која одлази привремено у друге земље ради поправке и ремонта 

и касније се поново враћа крајњем кориснику у БиХ. Одговарајући на упит Слободана 

Шарабе у вези с извозом у Авганистан, навео је да су двије бх. фирме које су 

регистроване за прозводњу и промет наоружања и војне опреме, а то су „БНТ“ из 

Новог Травника и „Игман“ из Коњица, извезле робу у Авганистан. Навео је да је при 

томе увозник доставио сву потребну документацију, која је овјерена од коалиционих 

снага стационираних у Авганистану. Крајњи корисник ове опреме је Народна Армија 

Авганистана, Министарство одбране  и Министарство унутрашњих послова 

Авганистана, с чије стране постоји сва уредна и оригинална документација за све 

издате дозволе. Појашњавајући сам начин извјештавања, навео је да је Информација 

урађена у складу са правилима ЕУ о изради ових информација, те навео да 

Министарство може у наредном периоду за потребе Комисије и Парламента 

припремити детаљну информацију, у којој ће бити наведене све фирме које су извозиле 

наоружање и војну опрему, као и њихову укупну вриједност, те искоришћеност сваке 

појединачне дозволе.  

Душанка Мајкић истакла је да оно што је објављено на официјелној интернет 

страници Министарства спољне трговине и економских односа БиХ не треба да буде 

материјал који ће бити достављен члановима Комисије која врши контролу цијелог 

овог процеса. Овај материјал не садржи елементе на основу којег би се могла водити 

права дискусија. Нагласила је да Заједничка комисија на овој сједници треба да усвоји 

закључак који произлази из члана 11. Закона о увозу и извозу наоружања и војне 

опреме, а који каже да Министарство успоставља базу података о издатим дозволама и 

сваких шест мјесеци доставља Парламентарној скупштини БиХ извјештај о издатим 

дозволама. У том смислу предложила је да Заједничка комисија, прије свега, од 

предлагача затражи допуњену информацију, са систематичнијим и детаљнијим 

подацима о томе зашто одређене дозволе нису издате, од кога су злоупотријебљене 

итд. С друге стране, у складу са наведеним законским одредбама, затражила је да се 

убудуће Заједничкој комисији комплетни подаци у вези с овом материјом достављају 

сваких шест мјесеци, јер се на основу података наведених у овој информацији не може 

водити расправа. 

Адем Хускић истакао је да је ова информација увијек долазила у оваквој форми, иако 

се сагласио са мишљењем претходних дискутаната да она треба бити допуњена. Изнио 



 

је мишљење да је требало указати предлагачу на допуне оваквог облика информисања 

почетком овог мандата, јер би Комисија до сада имала пуно квалитетније информације. 

Надаље, навео је да је у 2007. издато дозвола за промет наоружања и војне опреме у 

укупном износу од 60 милиона евра, док је у 2008. повећано издавање дозвола за око 

35%, на основу чега је закључио да ова врста намјенске индустрије показује тренд 

развоја и у будућности би морала имати пуно већу улогу у друштву него што је до сада 

имала. Анализирајући појединачне податке, навео је да највећу размјену БиХ има са 

Бугарском, која је чланица НАТО-а, а затим са Швајцарском, као изузетно технолошки 

развијеном државом, те са Турском, такође чланицом НАТО-а. Још је рекао да БиХ 

овакву врсту сарадње и размјене треба да афирмише и даље проширује и са Србијом, 

Хрватском и другим земљама у сусједству.  

Хазим Ранчић мишљења је да сама информација ништа не значи ако уз њу није 

приложена листа реализованих уговора по издатим дозволама са списком врсте 

наоружања и војне опреме. Надзор који Комисија спроводи мора бити потпун и 

цјелокупан, те стога ова информација треба да буде додатно дорађена. 

Иво Миро Јовић рекао је да је тачна констатација коју је навео представник 

Министарства спољне трговине и економских односа да је посљедњих неколико 

година идентична методологија израде ових информација, које се раде у складу са 

инструкцијама које је дала ЕУ 2000. и 2003, али да чланови Комисије нису задовољни 

начином на који су подаци презентовани у Информацији. Стога је замолио да се 

Информација подржи и предложио да Заједничка комисија, ради будуће олакшане 

израде, укаже ресорном министарству шта је то што је занима и шта сљедећа 

информација овог типа треба да садржи.  

 

Бранко Зрно навео је да је из наведене дискусије јасно да је Комисија на разматрање 

добила информацију, а не извјештај, чије су форма и рок достављања предвиђени 

Законом сваких шест мјесеци, те да се она у том смислу у овом тренутку може само 

примити к знању. Стога је предложио да Комисија усвоји и домовима ПСБиХ 

предложи сљедеће закључке проистекле из дотадашње расправе: 

1. Заједничка комисија прима к знању Информацију о издатим дозволама за 

промет оружја, војне опреме и производа двојне намјене, коју је израдило 

Министарство спољне трговине и економских односа БиХ; 



 

2. Примање Информације к знању не значи истовремено и процес потпуне 

демократске контроле увоза и извоза оружја и војне опреме, те се од надлежног 

министарства захтијева да: 

a. поступа у складу са законским одредбама којима се регулише питање 

промета оружја и војне опреме и у утврђеним роковима извјештава 

Парламентарну скупштину о промету оружја и војне опреме; 

б.  уз информацију о издатим дозволма за промет оружја, војне опреме и  

      производа двојне намјене доставља и податке о стварно реализованом  

      извозу/увозу оружја, војне опреме и производа двојне намјене по  

      издатим дозволама, као и одбијеним захтјевима за издавање дозвола. 

 

Заједничка комисија је са пет гласова „за“, два гласа „против“ и једним гласом 

„уздржан“ усвојила овако формулисане закључке и прослиједила их заједно са 

Мишљењем о овој информацији на усвајање домовима ПСБиХ. 

 

Ад. - 4. Забиљешка са састанка између чланова Колегијума Представничког  

              дома ПСБиХ и Делегације ПСБиХ у Парламентарној скупштини НАТО-а  

             са генералним секретаром НАТО-а, г. Андерсом Фогом Расмусеном,  

             27. 11. 2009. године (сачинилац: Министарство иностраних послова БиХ) 

 

Бранко Зрно навео је да је у питању Информација са састанка сачињена у форми 

забиљешке. Затим је отворио расправу о њој. 

Винко Зорић сугерисао је да се на 3. страници Забиљешке, иза имена Иве Мире Јовића 

и Халида Гењца, умјесто функције замјеника делегације, напише њихова стварна 

функција, односно члан делегације. 

 

Заједничка комисија за одбрану и безбједност потом је примила к знању ову 

забиљешку, уз сугестију коју је предложио Винко Зорић. 

 

Ад. - 5. Информација о састанку Савјета ЕУ о спољној политици, Брисел, 17. 11.  

             2009. године (подносилац: Министарство иностраних послова БиХ) 

Како о овој тачки дневног реда није вођена расправа, Заједничка комисија примила је к 

знању Информацију о састанку Савјета ЕУ о спољној политици, одржаном у Бриселу 

17.11.2009, а коју је сачинило Министарство иностраних послова БиХ. 



 

Ад. - 6. Текућа питања: 

 

a) Разматрање Информације о одржаној радионици о теми 

„Предлози буџета институција одбрамбеног и безбједносног сектора на 

нивоу БиХ за 2010. годину“, Тузла, 19. и 20. новембар 2009. године 

 

Бранко Зрно оцијенио је да ове године радионица није била успјешна као претходних 

година, те закључио да наредна радионица на којој ће се расправљати о буџетима 

институција одбрамбеног и безбједносног сектора на нивоу БиХ за 2011. годину треба 

да буде одржана нешто раније него што је то био случај ове године. 

 

Заједничка комисија потом је примила к знању Информацију о радионици о теми 

„Предлози буџета институција одбрамбеног и безбједносног сектора на нивоу БиХ за 

2010. годину“, одржаној у Тузли 19. и 20. новембра  2009. 

 

              б) Извјештај о учешћу на регионалној конференцији о теми „Јачање  

                   безбједносне сарадње за што скорији приступ земаља југоисточне 

                   Европе Европској унији, Тирана, 7. и 8. децембар 2009. 

 

Мирко Околић је приликом расправе о овом извјештају навео да делегација 

Заједничке комисије није имала јединствен став када је у питању потписивање 

Декларације о сарадњи парламената земаља југоисточне Европе. Наиме, он се 

успротивио потписивању ове декларације јер је у раду Конференције учествовала и 

делегација Косова, које није званично признала Босна и Херцеговина. Закључио је да је 

он био против потписивања ове декларације, наводећи да у њеном садржају нема 

ништа спорно осим чињенице да представник делегације БиХ ставља свој потпис, 

између осталих, и поред представника делегације Косова, те с тим у вези затражио да 

се направи нови извјештај који ће у себи садржавати чињенице наведене у његовој 

дискусији. 

Иво Миро Јовић истакао је да је тачно све што је г. Околић навео у својој дискусији, 

али је појаснио да су представници Албаније, као земље домаћина, настојали да и 

конференција резултира некаквим документом потписаним од представника свих 

земаља учесница, а који ће бити основ за даље разговоре у националним 

парламентима. Потписивање оваквог документа представља само сугестију земљама 



 

учесницама да иницијатива за формирање једног оваквог тијела као што је 

Парламентарна скупштина Југоисточне Европе буде предмет разговора у домовима  

ПСБиХ, као и у домовима парламената других држава. 

Адем Хускић навео је да је првобитни предлог ове декларације садржавао називе свих 

земаља учесница, те да је делегација БиХ својом дискусијом утицала на то да се тај 

текст преформулише у форму Декларације коју је на крају он, као шеф 

босанскохерцеговачке делегације, потписао. Напоменуо је и да је поред свог потписа 

ставио звјездицу, те да је у фусноти написао да његов потпис ничим не прејудицира 

будући статус Косова.   

Душанка Мајкић истакла је да је Комисија недавно разматрала Информацију у вези 

са ставовима које наша земља треба да заузме у оквиру Јадранске повеље, те 

подсјетила да је том приликом Комисија усвојила само дио текста. Сугерисала је потом 

да се овај извјештај допуни с обзиром да у њему недостају објашњења која говоре о 

нејединственом ставу делегације БиХ у вези с потписивањем Декларације. 

Винко Зорић сагласио се са претходном дискусијом и предложио да се овај извјештај 

врати делегацији на дораду, уз сугестију да у њему пише оно што никоме неће сметати, 

чиме би он на крају био прихваћен. 

Слободан Шараба такође се сагласио са предлогом да се овај извјештај допуни, 

уносећи у њега оно што је у својој дискусији изнио Мирко Околић, те навео да би било 

добро да тако усаглашен извјештај потпишу сва три члана делегације. Он је подсјетио 

да се почетком године на Конференцији Јадранске повеље нашао у сличној ситуацији, 

те се захвалио Бранку Зрни и Шефику Џаферовићу на разумијевању што су уважили 

његов став том приликом.  

По окончаној расправи чланови Комисије подржали су предлоге за допуну Извјештаја 

наведених у расправи. 

 

                 ц) Приговор Душанке Мајкић на достављање материјала у 

                      Информацији о рјешавању вишка наоружања, муниције и минско- 

                      експлозивних средстава ОСБиХ 

 

Душанка Мајкић, као предлагач ове тачке, навела је да је једини члан Комисије која 

није добила прилоге број 2 до 6, који представљају саставни дио Информације о 

рјешавању вишка наоружања, муниције и минско-експлозивних средстава ОСБиХ, те 

напоменула да је прошло већ 20 дана како је Заједничка комисија према Министарству 



 

одбране упутила допис у вези са достављањем материјала. Стога је предложила да се 

ангажује парламентарни војни повјереник који ће истражити зашто јој ова 

информација није достављена у потпуности. 

Бранко Зрно навео је да је могуће да се грешка десила без икакве зле намјере, те 

упознао чланове Комисије да су представници Секретаријата Заједничке комисије 

разговарали са секретаром Министарства одбране, који је као могуће рјешење понудио 

да се гђи Мајкић доставе материјали који су били намијењени покојном Јози 

Крижановићу. 

Душанка Мајкић навела је да се не може одржати сједница Заједничке комисије на 

којој ће бити разматрано ово питање док она не добије комплетиране материјале, с чим 

се сагласио и предсједавајући Комисије. 

 

 

 

Записник сачинила                     ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ КОМИСИЈЕ  

Драгица Хинић                               Бранко Зрно 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Достављено:      

 наслову 

 а/а 


